

4 - בירור עם גלילי, גפן ומאיר על תקציב
הבטחון. אסון איש בחי"ש יעלה 8 לא"י לשנה. ציוד איש -
20 לא"י.

5 - החיצונית עם אליהו, דוב וגלילי על מנוי
מ"ס ליוחנן. מתנגדים ליהושע גורדון. אין מציעים שום
קנדרים. אליהו מציע יעקב במקום יוחנן, וליג במקום יעקב
יוסף במקום וליג.

6 - ראובן מסר שאורי נדב חוליך שולל אח גרינג
(מדרום אפריקא) כאילו הוא פועל מסעם הסוכנות, ובהונאה זו
קיבל עזרה גרינג.

5.10 - בכר מודיע שהמסמך פנתה אליו בהצעה להגיש
אוכל לאנשי קולורדו, כי מעלים אותם. לא ברור אם על מנת
להשאירם בארץ או באופן זמני. אמרתי לו שיתן תשובה חיובית.

8 אוגוסט

נחברר שהורדה אנשי קולורדו באה על-פי לחץ ברק.
הוא כתב אחסול לנציב בין השאר :

• / •

"The situation in Haifa is tense and I am convinced that unless these immigrants are brought ashore to-day and accommodated in future elsewhere than on boardship there is a very grave risk of a serious of disorders in Hifa - - - I am concerned only with the security aspects of the matter but I feel I must press for these immigrant to be brought on shore forth with -

לעומת זה : בש"לונדון" הוריעה ל"ירושלם" שהיא

נוטה למלא בקשה הסוכנות על מכסת נוספת (ביקשנו 4.000 של פליטים - מיהרה "ירושלם" והזהירה לונדון שדבר זה יביא לידי חידוש המרד.

ברם, ירושלם אינה מחנודה לכל הסוכנות היהודים,

עיריה ח"א ביקשה רשיון למלווה קטן. ז'ונסון התנגד, כי המלווה הזה יזיק למלווה הגדול של העיריה. הנציב לא קיבל דעת זונסון והסליץ בפני לונדון, 6.8.39, לאשר בקשה רוקח מקטטים אלה :

"The Mayor, a nominee of Gov, considers that the psychological effect of refusal will be to provoke disorders and probably make his position untenable - - -

ומשום כך יש להתחשב בנימוקים פוליטיים בניגוד

לעקרונות מיננטיים ולאשר המלווה, אחרת עלולים להפסיד.
the Mayors moderating influence . . .

ביקשתי את גוזף שיגש מיד למזכיר הראשי בדבר
דרישתנו לקבל מכסה נוספת של פליטים.

בא הרצפלד: התחישבות ביערות הכרמל מהעכבת מחוסר
ציוד. אולם משיחתי עם ויץ נחברר שהתקציב כולל גם ציוד,
אך הקבוצה, כמובן, דורש הוספה מיוחדת.

12 - ישיבה עם ויץ, יוסף והרצפלד:
בעיראק מנשיה (סעבר ל"קו" הדרומי) יש ליהודים
פרמיים 2,800 דונם. הקה"ק עומדת ברכישה 2,300 דונם. הדבר
יוכל להתגמר בעוד 3-4 שבועות. אם נעלה מיד על אדמת עיראק -
עלולים להפסיד הרכישה החדשה.

הרצפלד נוטה להתישבות מיד. ויץ מתנגד.
שאלתי הרצפלד על אדמת רוחמת: אליים סיעץ לדחות
עד אחרי הקונגרס, כי יש שלושה בקלים לקרקע: רוזנסקי,
קנטורוביץ ואליים. שני הראשונים בחו"ל וישובו רק אחרי
הקונגרס.

1 - בא אצלי סירקיס, ששב מאמריקא. שוחחנו ארוכות
על תכנית הפעולה. הוא מבטיח שהמזרחי יעמוד לימיני.

3 - שיחה של שעתיים עם קירשנר על תכניתו: לפנות
כל היהודים מארצות הגולה לארץ "היהודים". כל יהודי יתרום
רבע מהונו לשם כך. רבע שני ישאר במקום לטובת היהודים
הנשארים. החצי ישאר לעולה. לדבריו סצאה ההצעה חד בדרום-

אפריקא. ידידו גורדון, מיליונר, הסכים להפריש רבע מהונו,
בחנאי שגם אחרים יעשו זאת. מוכן ללכת לשם כך לאפריקא.

אמרתי לו :

(1) לא אדון על "ארץ יהודים" אלא על א"י,

(2) בשעה זו - יש להכשיל הסת"ל ולהקים מדינת

יהודית. רק מדינת יהודית חוכל לבצע חכמיות נועזות.

6 - שיחה עם גולדמן בביהו של קפלן. חשחחף

גם גרינבוים. גולדמן סבור שזוה ציוני אפריקאי לא יחסוך

בעסקתו בררכי המלחמה בסת"ל. גולדמן רואה צורך ב"עצמאות"

הישוב כלפי ההסת" הציונית. אמרתי שהדבר מוקדם, ובשעה זו -
מסוכן.

7 - ישיבת קצרה של ההנהלה : גרינבוים קפלן

ואנכיי. הסכים להציעתי על מניעת גירוש עולי קולורדו, ונתתי

הוראות מחאימות לחיפה. לגרינבוים יש ספק אם יעקב יכל לסלא

מקום יוחנן.

9.30 בערב - פגישה עם שוחם ושיטרים בבית משה.

רוצים להקים ליגה ערבית-יהודית ודורשים 160 לא"י מההנהלה

לארבעה חדשים.